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Besvarelse af spørgsmål nr. 408 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 408 (Alm. del), som Folketin-

gets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 8. marts 2023. Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Karina Lorentzen Dehnhardt (SF). 

 

 

 

Peter Hummelgaard 

/ 

 

Natasja Walbom 

  

  

Folketinget  
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Christiansborg 

1240 København K 

DK Danmark  

  

   

   

 

 

Dato: 5. april 2023 
Kontor: Straffuldbyrdelseskonto-

ret 

Sagsbeh: Julie Biel Iwers 
Sagsnr.: 2023-0030-8501 

Dok.: 2763230 

Slotsholmsgade 10 

1216 København K. 
 

T +45 7226 8400 
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Spørgsmål nr. 408 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Vil ministeren i forlængelse af svar på REU alm. del – spørgs-

mål 215 redegøre for, hvordan det er muligt for Kriminalforsor-

gen at opgøre antallet af sager imod personalet, men at det ikke 

er teknisk muligt at opgøre antallet af sager imod personer i Kri-

minalforsorgens varetægt?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Direktoratet for Kriminalforsorgen, der har oplyst følgende: 

 

”Kriminalforsorgen har forstået, at spørgsmålet om sager mod 

personalet henviser til kriminalforsorgens årlige statistik for an-

tallet af disciplinærsager mod personalet. For så vidt angår sager 

mod personalet opgøres de på baggrund af manuelle indberet-

ninger fra kriminalforsorgsområderne og Kriminalforsorgen i 

Grønland om disciplinærsager mod personalet. Der er således 

tale om en statistik, som kriminalforsorgen selv genererer. En 

gang om året offentliggør kriminalforsorgen oversigten på 

www.kriminalforsorgen.dk. Den næste oversigt for afgjorte di-

sciplinærsager i 2022 forventes at blive offentliggjort senest ul-

timo 2023. 

 

For så vidt angår sager mod de indsatte henvises til besvarelsen 

af spørgsmål nr. 215 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg. 

Heraf fremgår det, at Rigsadvokaten har undersøgt, hvorvidt det 

er muligt at trække data fra politiets sagsstyringssystem om an-

tallet af straffesager mod personer i kriminalforsorgens vare-

tægt, der er afsluttet, før de kommer i retten, hvilket ikke er mu-

ligt.  

 

Det bemærkes, at kriminalforsorgen har mulighed for at opgøre 

antallet af gerningsmænd, der er politianmeldt for vold og trus-

ler mod personalet, men disse sager er blot en delmængde af alle 

sager mod indsatte i kriminalforsorgens institutioner, og det vil 

derfor ikke være en retvisende opgørelse i forhold til det ad-

spurgte.” 

 

 

 

http://www.kriminalforsorgen.dk/
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